



École Merton School

5554 Robinson Avenue, Côte-Saint-Luc, QC H4V 2P8

Minutes of the Governing Board Meeting (held virtually)

Tuesday November 18, 2025, at 7:00 PM

Present: David Lee, Georgia Gotsis, Romain Goubel, Angie Eftaxias, Kimberley Davey, Gesell Duféal, Nathalie Guitta, Steve Merling, Joshua Gonshor, Eddie Winkler, Paola Samuel (commissioner)

Regrets: Marissa Lydynia (replaced by alternate member Frederic Elbaz), Evi Altman (H&S Rep)

1. Welcome and Call to Order

With quorum established, Steve Merling called the meeting to order at 7:03 pm.

2. Approval of agenda

Motion to adopt agenda as presented – Mover: Kimberley Davey (2nd: Romain Goubel)
All in favour.

3. Approval of minutes from meeting of October 8, 2025

The minutes were provided ahead of time. No corrections were made.

Motion to approve the minutes of October 8, 2025 – Mover: Josh Gonshor (2nd: Nathalie Guitta).
All in favour.

4. Business arising from minutes

- Merton Magic Fund: financial services confirmed a balance of \$46,203.76 as of Sept. 30, 2025.
- Mr. Lee welcomed the GB community rep, Ms. Carol Meindl.
- Holtzberg donation: Josh Gonshor had spoken to the family. GB to be informed of future donations.

5. New Business

- Educational project: Mr. Lee presented the school's progress with the 2023-2028 Educational Project Work continues to be done to increase or maintain success rates in core subject exams results (Math, ELA and French). Results from the November 2025 Our School survey on school climate were also presented.
- Update on school budget: as of this GB meeting, schools have not yet received most budgets. The school had only received the Building & Grounds budget and School Operating budget.
- Holiday collection: Mr. Lee presented a proposal to hold a school-wide holiday collection drive to collect new socks and toiletries. All donations will be given to Sun Youth and/or Dans la rue. The collection drive will be held from November 20 to December 12.

Motion: moved by Eddie Winkler (2nd: Romain Goubel). All in favour.

- Upcoming Trips: Mr. Lee informed GB of newly booked outings:
 - Nutcracker: Dec. 5 for grade 6
 - Science Centre: Dec. 8 for grade 6
 - Pointe-à-Callière museum: Dec. 10 for grade 3-4
 - Maison théâtre : March 18 and May 14 for grade 1-2
 - Ecomuseum: March 31 for grade 3

6. Reports

- a. GB Chair's Report:
 - IRSAM concerns (Junior Peacemakers school program from McGill): workshops for grade 6 students bringing up topics in activism and global issues. SM read a message from a parent.
 - Georgia Gotsis has not heard any of the concerns brought up by the parent's message.
 - It was confirmed by the teacher in the classroom while the workshop sessions are given that no such concerns and the topics covered are not biased or political in nature. The teacher also receives a copy of the powerpoint prior to the workshop session.
 - SM brought up the importance of distinguishing between GB issues and school issues that should be addressed with the principal.
- b. Principal's Report (D. Lee)

I want to thank our Home and School for their hard work in putting together an impressive Haunted House this year, and we had students and staff all dressed up with great costumes.

 - We held our Star Student assembly on November 4, celebrating the theme of Teamwork.
 - A small group of grade 6 students was selected to attend the Town of Hampstead Remembrance Day ceremony on November 6. They got to visit a Remembrance exhibition, and 2 students recited a poem as part of the ceremony.
 - Pet therapy started on November 12. Sessions take place every Wednesday, except November 19 which is a PED Day. Instead, two sessions will take place next week on November 24 and 26. The response from the students was very positive and they loved the first session, which involved bunnies, chinchillas, mice, and gerbils.
 - Merton held its Remembrance Day assembly on November 10.
 - We had our first two incentive rewards for our Terry Fox campaign, after having raised over \$6700. We had a switch-dress day and a no-homework weekend. Next, students are getting an extra 10 minutes for their morning recess on Friday November 21.
 - Grade 4 went on their first outing this past Monday (November 17) to the Montreal Science Centre.
 - Today, we had several presentations: Myra's Kids Foundation visited kindergarten and grade 1, while grade 5 and 6 has digital safety talks with the SPVM.
 - Selected cycle 3 students are attending the GMAA volleyball play day tomorrow (Nov 19), despite it being a PED Day. It is held at Laurier Mac High School.
 - Selected cycle 3 students started participating in separate girls' and boys' clubs. These are meant to address social skills and encourage positive peer interactions.
 - Term 1 ended last Friday and report cards will be available on Thursday Nov 20 on Mozaik.
 - Parent-teacher interviews are coming next week on November 27. The Scholastic Book Fair will be held after school on Nov 26 during daycare time, and all day/night during interviews on Nov 27.
- c. Home and School Report
 - Book fair organized for parent-teacher November 27, as well as after school November 26.
- d. Teachers' Reports:
 - Georgia Gotsis:
 - Everyone loved the haunted house
 - Very successful Open House with the grade 6 tour guides
 - Mr. Lee mentioned that about 40 families came to Open House
- e. EMSBPC Report (Eddie Winkler):
 - Debate over in-person and online GB meetings
 - There was a cut to EMSBPC's budget this year
 - EMSBPC literacy award and award of merit for this year have been removed due to budget cuts
 - Bill 94 was discussed
 - Push for crossing guards for high schools
 - Committees formed within EMSBPC, push to try to get parents to join those committees

- f. School Commissioner's Report (P. Samuel):
- No report, but open to questions
 - Nathalie Guitta asked if the EMSB can review external programs brought into schools

7. Question Period

Members of the public are allotted 2 minutes each for questions.

Heidi Cheung: vendor for school uniform.

Uniform options and approval of new supplier will be discussed at the next earliest meeting, likely January.

Michaella Etienne: recesses.

Mentioned lack of consultation regarding the new play structure. It is closed down for the winter?

Mr. Lee replies that teachers are still supervising but it is being phased out. The play structure is NOT closed down for winter. It can be used during winter as long as there is a cushion of snow below to avoid injuries and there is no accumulation of ice on the structure.

Tara (grade 6 parent): agrees with the teachers regarding Junior Peace Makers. No comments were made in their workshops that were controversial or unacceptable. The worry is that people like Greta Thunberg should not be looked at as mentor. The worry is the risk of having a one-sided view of people like Thunberg. There should be some vetting process for external organizations coming in to work with students.

8. Adjournment

Motion to adjourn at 8:39 pm.

Moved by Eddie Winkler (2nd: Romain Goubel)

Next meeting: December 16 at 7:00 pm on TEAMS.

Steve Merling, GB Chair

David Lee, Principal



École Merton School
5554, avenue Robinson, Côte-Saint-Luc, QC H4V 2P8

Procès-verbal de la réunion du conseil d'administration (tenue virtuellement)
Mardi 18 novembre 2025, à 19 h

Présents : David Lee, Georgia Gotsis, Romain Goubel, Angie Eftaxias, Kimberley Davey, Gesell Duféal, Nathalie Guitta, Steve Merling, Joshua Gonshor, Eddie Winkler, Paola Samuel (commissaire)

Regrets : Marissa Lydynia (remplacée par le membre suppléant Frederic Elbaz), Evi Altman (H&S Rep)

9. Bienvenue et appel à l'ordre

Une fois le quorum établi, Steve Merling a ouvert la réunion à 19 h 03.

10. Approbation de l'ordre du jour

Motion pour adopter l'ordre du jour tel que présenté – Proposition : Kimberly Davey (2e : Romain Goubel)
Tous ceux qui sont pour.

11. Approbation du procès-verbal de la réunion du 8 octobre 2025

Les procès-verbaux ont été fournis à l'avance. Aucune correction n'a été apportée.

Motion pour approuver le procès-verbal du 8 octobre 2025 – Intervenant : Josh Gonshor (2e : Nathalie Guitta).
Tous ceux qui sont pour.

12. Affaires découlant des procès-verbaux

- Merton Magic Fund : services financiers a confirmé un solde de 46 203,76 \$ au 30 septembre 2025.
- M. Lee a accueilli la représentante communautaire de GB, Mme Carol Meindl.
- Don Holtzberg : Josh Gonshor avait parlé à la famille. GB pour être informé des futurs dons.

13. Nouvelles affaires

- Projet éducatif : M. Lee a présenté les progrès de l'école avec le projet éducatif 2023-2028. Des travaux continuent d'être réalisés pour augmenter ou maintenir les taux de réussite des examens de base (mathématiques, langue anglaise et français). Les résultats de l'enquête Our School de novembre 2025 sur le climat scolaire ont également été présentés.
- Mise à jour sur le budget scolaire : à ce jour de cette réunion du Conseil des Conseils, les écoles n'ont pas encore reçu la majorité des budgets. L'école n'avait reçu que le budget du bâtiment et des terrains ainsi que le budget de fonctionnement de l'école.
- Collecte des Fêtes : M. Lee a présenté une proposition d'organiser une collecte des Fêtes à l'échelle de l'école pour récupérer de nouvelles chaussettes et articles de toilette. Tous les dons seront faits à Sun Youth et/ou Dans la rue. La collecte aura lieu du 20 novembre au 12 décembre.

Motion : proposé par Eddie Winkler (2e : Romain Goubel). Tous ceux qui sont pour.

- Voyages à venir : M. Lee a informé la Grande-Bretagne des sorties nouvellement réservées :
 - Casse-Noisette : 5 décembre pour la 6e année
 - Centre des sciences : 8 décembre pour la 6e année
 - Musée de Pointe-à-Callière : 10 décembre pour les 3e et 4e années

- Maison théâtre : 18 mars et 14 mai pour les niveaux 1-2
- Écomusée : 31 mars pour la 3e année

14. Rapports

a. Rapport du président du GB :

- IRSAM Concerns (programme scolaire Junior Peacemakers de McGill) : ateliers pour élèves de 6e année abordant des sujets liés à l'activisme et aux enjeux mondiaux. SM a lu un message d'un parent.
- Georgia Gotsis n'a entendu aucune des préoccupations soulevées par le message des parents.
- Il a été confirmé par l'enseignant en classe, lors des ateliers, qu'aucune de ces préoccupations et que les sujets abordés ne sont ni biaisés ni politiques. L'enseignant reçoit également une copie du PowerPoint avant la séance d'atelier.
- SM a souligné l'importance de distinguer entre les enjeux du GB et les enjeux scolaires qui devraient être abordés avec le directeur.

b. Rapport du directeur (D. Lee)

Je tiens à remercier notre Home and School pour leur travail acharné en montant une impressionnante Maison Hantée cette année, et nous avions élèves et membres du personnel tous habillés avec de superbes costumes.

- Nous avons tenu notre assemblée des élèves vedettes le 4 novembre, célébrant le thème du travail d'équipe.
- Un petit groupe d'élèves de 6e année a été sélectionné pour assister à la cérémonie de la Journée du souvenir de la ville de Hampstead le 6 novembre. Ils ont pu visiter une exposition du Souvenir, et deux élèves ont récité un poème dans le cadre de la cérémonie.
- La thérapie pour animaux a commencé le 12 novembre. Les séances ont lieu tous les mercredis, sauf le 19 novembre, qui est une journée PED. À la place, deux séances auront lieu la semaine prochaine, les 24 et 26 novembre. La réaction des élèves a été très positive et ils ont adoré la première séance, qui comprenait des lapins, des chinchillas, des souris et des gerbilles.
- Merton a tenu son assemblée du Jour du Souvenir le 10 novembre.
- Nous avions nos deux premières récompenses incitatives pour notre campagne Terry Fox, après avoir amassé plus de 6700 \$. On a eu une journée de changement de tenue et un week-end sans devoirs. Ensuite, les élèves auront 10 minutes de plus pour leur récréation du matin le vendredi 21 novembre.
- La 4e année a fait sa première sortie lundi dernier (17 novembre) au Centre des sciences de Montréal.
- Aujourd'hui, nous avons eu plusieurs présentations : la Myra's Kids Foundation a visité la maternelle et la 1re année, tandis que les 5e et 6e années ont des discussions sur la sécurité numérique avec le SPVM.
- Des élèves sélectionnés du cycle 3 assisteront à la journée de jeu de volleyball de la GMAA demain (19 novembre), même si ce soit une journée PED. Elle se tient à l'école secondaire Laurier Mac.
- Des élèves sélectionnés du cycle 3 ont commencé à participer à des clubs de filles et de garçons séparés. Celles-ci visent à développer les compétences sociales et à encourager des interactions positives entre pairs.
- Le premier trimestre s'est terminé vendredi dernier et les bulletins seront disponibles le jeudi 20 novembre sur Mozaik.
- Les entrevues parents-enseignants auront lieu la semaine prochaine, le 27 novembre. Le Scholastic Book Fair aura lieu après l'école le 26 novembre pendant la garderie, et toute la journée et la nuit pendant les entrevues le 27 novembre.

g. Rapport à la maison et à l'école

- Foire du livre organisée pour les parents-enseignants le 27 novembre, ainsi qu'après l'école le 26 novembre.

h. Rapports des enseignants :

- Georgia Gotsis :
 - Tout le monde adorait la maison hantée
 - Journée portes ouvertes très réussie avec les guides touristiques de 6e année

- M. Lee a mentionné qu'environ 40 familles sont venues à la journée portes ouvertes
- i. Rapport EMSBPC (Eddie Winkler) :
 - Débat sur les réunions de la GB en personne et en ligne
 - Il y a eu une réduction du budget de l'EMSBPC cette année
 - Le prix d'alphabétisation et le prix du mérite de l'EMSBPC pour cette année ont été retirés en raison des compressions budgétaires
 - Le projet de loi 94 a été discuté
 - Pousser pour la présence de gardes de passage dans les écoles secondaires
 - Les comités formés au sein de l'EMSBPC poussent à attirer les parents dans ces comités
 - j. Rapport du commissaire scolaire (P. Samuel) :
 - Pas de rapport, mais je suis ouvert aux questions
 - Nathalie Guitta a demandé si l'EMSB pouvait examiner les programmes externes introduits dans les écoles

15. Période de questions

Les membres du public disposent chacun de 2 minutes pour poser des questions.

Heidi Cheung : vendeuse d'uniformes scolaires.

Les options uniformes et l'approbation du nouveau fournisseur seront discutées lors de la prochaine réunion la plus tôt, probablement en janvier.

Michaella Etienne : pauses.

Ils ont mentionné le manque de consultation concernant la nouvelle structure de jeu. Il est fermé pour l'hiver? M. Lee répond que les enseignants supervisent toujours, mais qu'ils sont progressivement retirés. La structure de jeux n'est PAS fermée pour l'hiver. Elle peut être utilisée en hiver tant qu'il y a un coussin de neige en dessous pour éviter les blessures et qu'il n'y a pas d'accumulation de glace sur la structure.

Tara (parent de 6e année) : est d'accord avec les enseignants concernant les Junior Peace Makers. Aucun commentaire controversé ou inacceptable n'a été fait dans leurs ateliers. La crainte, c'est que des gens comme Greta Thunberg ne devraient pas être considérés comme des mentors. L'inquiétude est le risque d'avoir une vision unilatérale de personnes comme Thunberg. Il devrait y avoir un certain processus de sélection pour les organisations externes qui viennent travailler avec les étudiants.

16. Suspension de la séance

Motion d'ajournement à 20 h 39.

Déplacé par Eddie Winkler (2e : Romain Goubel)

Prochaine réunion : 16 décembre à 19h00 sur TEAMS.